
 
Deltagere:  Birgitte, Jesper, Christina, Jens, Jane, Nina, Luise, Leila og Helle 
Forhindret: Michael, Rikke Stef., Mette, Alexander, Thor, Dennis og Helene 
Ordstyrer: Birgitte 
Referent: Helle 
 

 

Dagsorden 
 

 
Tid 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 5 min. 
17.35 

Godkendt. 

2. Godkendelse af seneste 
mødereferat 

5 min. 

17.40 
Godkendt. 

3. Godkendelse af budgetafslutning 
2022 (bilag 01 - Helle) 

15 min 
17.55 

Bestyrelsen godkender budgetafslutningen for 
2022. 

4. Foreløbigt budget 2023 (bilag 02 
– Helle) 

45 min 

18.40 
Helle gennemgik budgetterne for 2023 
herunder de forskellige budgetforudsætninger, 
som ligger til grund for de lagte budgetter. 
Bestyrelsen godkender de lagte budgetter for 
2023 – herunder de tilhørende 
budgetforudsætninger. 

5. Status byggeri Glesborg Skole 
(Birgitte) 

10 min 
18.50 

Birgitte har som aftalt på vegne af bestyrelsen 
sendt en skrivelse til hele 
Kommunalbestyrelsen med anmodning om 
økonomisk prioritering af tilbygning af i alt 4 
klasselokaler, toiletter og multirum. Bestyrelsen 
ønsker, en politisk prioritering således, at der 
omprioriteres midler fra selve byggeriet i 2023 
til, at der kan udarbejdes et samlet projekt 
samt udbudsmateriale til i alt 4 nye 
klasselokaler, toiletter og multirum på én gang 
her i 2023 – og at der derefter i forbindelse 
med budget 2024 bliver afsat anlægsudgifter til 
bygning af det fulde projekt. 
 
Desværre ser det ikke ud til, at ovenstående vil 
blive prioriteret i én arbejdsgang. Der 
udarbejdes derfor i første omgang kun 
udbudsmaterialer til de 2 nye klasselokaler. 
BUU har derudover ønsket, at der udarbejdes 
et budgetforslag på de resterende 2 nye 
klasselokaler, toiletter og multirum, så dette 
anlægsforslag kan indgå i prioriteringerne og 
budgetforhandlingerne vedr. 2024. 

6. Kommunal udviklingsproces på 
dagpasningsområdet – 
orienteringspunkt (Rikke Stef. og 
Birgitte) 

10 min 
19.00 

Rikke Stef. og Birgitte er med i en kommunal 
arbejdsgruppe, der er nedsat mhp. udvikling af 
dagtilbudsområdet – herunder eventuel 
revidering af den kommunale ramme for 
dagtilbud i Norddjurs Kommune ”Vores 
dagtilbud”. 
 
Birgitte orienterede om processen samt 
møderne i arbejdsgruppen. 
 
Arbejdsgruppen har planlagt en workshop 
omhandlende udvikling af dagtilbudsområdet. 
Workshoppen afholdes d. 13. marts kl. 15.30 – 
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18.30 i Stenvad Mosebrugscenter med 
inddragelse af en bred vifte af interessenter 
f.eks. medarbejderrepræsentanter, forældre, 
ledere, politikere og øvrige 
samarbejdspartnere. 
Udover Birgitte vil det være godt, hvis vi i 
Børneby Midt bidrager med endnu en 
forældrerepræsentant til deltagelse i 
workshoppen. Det aftales, at Helle spørger 
Dennis, Alexander, Thor og Michael fra 
bestyrelsen, om en af dem har lyst og tid til at 
deltage i den kommunale workshop. 

7. Den lovpligtige evaluering (hvert 
2. år) af den pædagogiske 
læreplan med inddragelse af 
bestyrelsen – samarbejdet med 
forældrene om børns læring 
(Leila og Rikke Stef.) 

45 min 

19.45 
Punktet blev behandlet ved gruppearbejde. 
Hvert 2. år skal vi evaluere udvalgte områder 
af den pædagogiske læreplan. 
For 2 år siden kom bestyrelsen med inputs til 
udvalgte områder i vores nuværende 
læreplaner. 
Leila og Rikke havde på forhånd udvalgt 3 
hovedpunkter med 3 underspørgsmål, som de 
meget gerne ville have bestyrelsens inputs til: 

1) Tema og form på forældremøde i 
dagtilbud. 
Vi havde som udgangspunkt planlagt, at vi 
ville holde to forældremøder i hver af de fire 
daginstitutioner. Det viste sig dog at kun få 
forældre tilmeldte sig. De to af stederne var 
det så få, at vi aflyste mødet. Og vi valgte 
ikke at lave to møder. Temaet for de 
afholdte møder var: Aula, brugen af det og 
hjælp til at blive oprettet. Introduktion til den 
pædagogiske læreplan som den kommer til 
udtryk i den lokale daginstitution. Derefter 
tid i grupperne hvor hverdagen var temaet. 

Til debat i gruppen: 
a) Hvor mange forældremøder om 

året er realistisk? Hvis det kun er 
et møde, er det så sammen med 
valg til bestyrelsen? Tidspunkt 
på dagen/året? 

b) Hvilke temaer ville være 
relevante og attraktive? Skal der 
en form for aktivitet på? 

c) Andre inputs 

2) Aktivitetsudvalg 
Der har tidligere været udtrykt ønsker om 
kaffe-fredag-eftermiddage, fællesspisning 
og andre sociale aktiviteter i de enkelte 
daginstitutioner. Aktiviteterne vil kræve en 
del personale ressourcer, hvis det er noget 
som børnehaver/vuggestuer selv skal stå 
for. For nuværende er der forskellige 
traditionelle enkeltstående arrangementer i 
de enkelte daginstitutioner. 
Til debat i gruppen: 

a) Mon der kunne være grundlag 
for et forældreaktivitetsudvalg i 
de enkelte daginstitutioner? 

b) Hvilke aktiviteter kunne det 
være, de kunne sætte i værk? 

c) Hvor formelt ville det evt. skulle 
være? 

d) Hvordan undgår vi at et evt. 
aktivitetsudvalg ville blive til en 
”mini-bestyrelse”? 

e) Andre inputs 

3) Samarbejde om barnets læring 



Vi er nysgerrige på/kunne godt bruge noget 
feedback på, hvorvidt det lykkes os at 
klæde forældrene på til at samarbejde om 
børnenes læring samt, hvorvidt vi formår at 
være imødekommende og lyttende til 
forældres inputs. 

a) Oplever I at få konkrete forslag 
evt. på forespørgsel? 

b) Oplever I, at der er en gensidig 
tillid og imødekommenhed? 

c) Oplever I at få den rette mængde 
af information om dagen, hvad 
der har været i fokus/vil være i 
fokus? (evt. i form af billeder på 
Aula, hvis ikke i direkte dialog) 

d) Oplever I vidensudveksling i 
forhold til, hvad barnet nu kan 
eller nu øver sig på? 

e) Andre inputs? 
Og slutteligt et spørgsmål om der er andre ting, 
som der ønskes at give feedback på eller 
ønsker en drøftelse om i forhold til evaluering 
af forældresamarbejdet? 
 
Grupperne drøftede ovenstående spørgsmål 
og nedskrev inputs, som efterfølgende blev 
indsamlet til det videre arbejde med 
evalueringen af den pædagogiske læreplan. 

8. Orientering omkring TSFO (Luise 
og Leila) 

10 min 
19.55 

TSFO starter i år først d. 11/4 2023 pga. 
påskeferien. 
Der er tilmeldt 15 børn til vores TSFO – og i år 
er der tilmeldt børn til vores TSFO fra alle 4 
børnehaver i vores distrikt (Fjellerup 2, 
Åparken 1, Savværket 1, Glesborg 10, Område 
Grenaa 1). 
 
De kommende TSFO forældre og børn 
inviteres til en informations- og velkomstdag 
lørdag d. 11/3, hvor hele SFO personalet 
deltager, og hvor Simon og Gitte, der bliver de 
gennemgående voksne i TSFO tiden, fortæller 
om dagligdagen i TSFO, og om alle de 
praktiske informationer forældrene har brug for 
inden opstart. Og børnene ser hvor hver deres 
garderobe er og leger sammen i SFO og ude 
på legepladsen. Vi glæder os til dagen. Det 
plejer at være et par gode og hyggelige timer, 
hvor både børn og forældre bliver dus med 
SFOen og dens faciliteter både inde og ude. 
 
Som tidligere orienteret om, har vi i Børneby 
Midt aftalt en række aktiviteter, mellem 
børnehaver og skole, der generelt set skal 
styrke overgangen for alle børn fra 
børnehavebarn til skolestart i TSFO og senere 
0. klasse. Alle 4 børnehaver kommer i løbet af 
januar, februar og marts på besøg på skolen i 
forbindelse med en pædagogisk aktivitet (som 
børnenes primære pædagog fra børnehaven 
står for), hvor de bl.a. benytter nogle af de 
faciliteter, man som barn typisk vil møde på en 
skole. Det kan f.eks. være et besøg på 
skolebiblioteket, aktiviteter i gymnastiksalen 



eller ved at gøre brug af de forskellige 
faglokaler. 
Som noget nyt i år er den pædagogiske 
aktivitet i marts måned rammesat af 
Kattegatcentret, som faciliterer et samarbejde 
mellem eleverne i 3. klasse og alle 
førskolebørnene i børnehaverne, og hvor 
børnene sammen skal undersøge og dissekere 
sild, først som en pædagogisk aktivitet på 
skolen/SFO og efterfølgende som en 
oplevelsesdag på Kattegatcentret.  
 

9. Evt. 5 min. 

20.00 
• Afbud fra Jane til næste møde. 

• Afbud fra Jesper til næste møde. 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder: 

• Suppleringsvalg til bestyrelsen 
(marts) 

• Evalueringen af den 
pædagogiske læreplan 
præsenteres for bestyrelsen 
(marts) 

• Opfølgning ”Måske Universets 
Grønneste Skole” 

• Udarbejdelse af rygepolitik/snus 

• Formaliseret årshjul for 
forældresamarbejdet i 
daginstitutionerne 

• Værdiregelsæt 

• Drøftelser vedr. valgfag 

• Vedligehold af bygninger – 
initiativer drøftes (Thor) 

 Næste bestyrelsesmøde afholdes torsdag d. 2. 
marts 2023 kl. 17.30 – 20.00. 

 


